

## Flourishing: Re-validity Structure for Egyptian Adults.

Marei Salama-Younes<sup>18</sup>, & Walid A. Massoud<sup>19</sup>**Abstract**

In Egypt, few studies are interested in studying well-being and/or flourishing for different samples, more specifically for adults (Salama-Younes, 2017; Salama-Younes & Hashim, 2017). In order to compare the different samples, the specific goals of the present research are to (i) re-test the validity and reliability of 2 scales measuring the flourishing state, and (ii) explore the effect of gender on both assessments for Egyptian adults. For that, the Arabic version of both the Mental Health Continuum-Short Form (MHC-SF) and the Flourishing Scale (FS) were used with an adult sample (n = 333). The 2 scales showed good structure validity, reliability, and gender has an effect on only the Flourishing Scale.

**Keywords:** Egyptian Adults; Well-being; Flourishing; Validity; Reliability.

**الرفاهية: إعادة فحص صدق المقياس لدى عينة من الراشدين المصريين.  
مرعي سلامة يونس و وليد مسعود**

**ملخص**

هناك عدد قليل من الدراسات في مصر تهتم بدراسة الرفاهية أو الازدهار على عينات مختلفة، وبشكل أكثر تحديداً على البالغين (Salama-Younes, 2017; Salama-Younes & Hashim, 2017). وسعيًا وراء مقارنة النتائج بين عينات مختلفة، تتحدد أهداف البحث الحالي في: (1) إعادة فحص صدق وثبات مقياسين يقيسا حالة الازدهار، (2) واستعراض أثر الجنس على المقياسين على البالغين. لذا تم استخدام النسخة العربية لكل من النسخة المختصرة لمتصل الصحة النفسية ومقياس الازدهار على عينة من البالغين (ن = 333). وأظهرت النتائج تحقق صدق بنية المقياسين وثباتهما ووجود أثر للجنس على مقياس الازدهار فقط.

**الكلمات المفتاحية:** الراشدون المصريون؛ الرفاهية؛ الازدهار؛ الصحة؛ الموثوقية.

<sup>18</sup> Associate Professor, Psychology, Sociology and Evaluation Dept., Helwan University, Cairo, Egypt & Associate member, Laboratoire Cognitions Humaine et Artificielle (Chart-UPON, EA 4004), Université Paris Nanterre & Associate member, LP3C and ESPE, Rennes 2 University, France.

<sup>19</sup> Research Department, National Center for Examinations and Educational Evaluation (NCEEE), Cairo, Egypt, & Qatar University Testing Center, Qatar University.